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Rozeslat dle rozdělovníku 
 
 
INFORMACE č. 6/2022 
 
Vidimace listiny opatřené kolkovou známkou 
 

Na Ministerstvo vnitra, jakožto věcného gestora zákona č. 21/2006 Sb., 
o ověřování shody opisu nebo kopie s listinou a o ověřování pravosti podpisu 
a o změně některých zákonů (zákon o ověřování), ve znění pozdějších předpisů, se 
obrátilo několik úřadů provádějících ověřování s žádostí o stanovení metodického 
postupu – vidimace listiny opatřené kolkovou známkou. 

 
Způsob a podmínky provádění ověřování shody opisu nebo kopie s listinou 

(dále jen "vidimace") jsou upraveny v zákoně o ověřování. Tento zákon mj. stanoví, 
že vidimací se ověřuje, že opis nebo kopie se doslova shoduje s předloženou 
listinou. Zároveň je zde zakotveno, že vidimací se nepotvrzuje správnost ani 
pravdivost údajů uvedených na vidimované listině ani jejich soulad s právními 
předpisy a úřad provádějící vidimaci za obsah vidimované listiny neodpovídá. 

 
Ustanovení § 9 zákona o ověřování stanoví zákonné důvody, kdy není možno 

vidimaci listiny provést. V případě vidimace listiny opatřené kolkovou známkou 
Ministerstvo vnitra zvažovalo především ustanovení § 9 písm. a) a c) zákona 
o ověřování. 
 

Ministerstvo vnitra má za to, že přítomnost kolkové známky na jakékoliv listině 
sama o sobě není skutečností, která by způsobovala, že se v daném případě jedná 
o listinu, jejíž jedinečnost nelze vidimovanou listinou nahradit a zákonný důvod pro 
neprovedení vidimace, stanovený v § 9 písm. a) zákona o ověřování, se tak v tomto 
případě neuplatní. 
 

Ministerstvo vnitra se dále zabývalo i demonstrativním výčtem listin, jejichž 
vidimaci nelze s odkazem na § 9 písm. a) zákona o ověřování provést.  
 

Kolky patří mezi nejběžnější ceniny. Při placení kolkovými známkami se 
předpokládá, že se dostanou do dispozice správce poplatku, ten je vždy opatří 
otiskem úředního razítka (srov. § 3 odst. 6 vyhlášky č. 383/2010 Sb., o kolkových 
známkách). 
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S odkazem na § 2 odst. 2 a 3 vyhlášky č. 383/2010 Sb., o kolkových 
známkách, ve znění pozdějších předpisů, jsou kolkové známky tištěny metodou tisku 
z plochy na ceninovém papíru s ochrannými vlákny. Při tisku musí být použit jako 
ochranný prvek gilošový vzor. Na obou dílech kolkové známky jsou použity alespoň 
2 další ochranné prvky, z nichž jeden je speciálním zajišťovacím prvkem. 
U kolkových známek v hodnotě vyšší než 20 Kč jsou použity alespoň 3 další 
ochranné prvky, z nichž jeden je speciálním zajišťovacím prvkem. 

 
S ohledem na shora uvedené jsme toho názoru, že listina opatřená kolkovou 

známkou je listinou, která obsahuje viditelný zajišťovací prvek ve smyslu zákona 
o ověřování. 

 
Vidimaci listiny, která je opatřena originálem kolkové známky1, lze provést za 

předpokladu, že ověřující osoba si sama pořídí kopii předložené listiny na 
kopírovacím zařízení, a to na náklady žadatele. Následnou vidimaci takto vidimované 
listiny již zákon o ověřování neumožňuje [srov. § 9 písm. c) a d) zákona o ověřování]. 

 
K tomu výkladu se přikláníme také s ohledem na závěr přijatý na poradě 

s krajskými úřady v IVS Benešov v roce 2015 [viz zápis 2015, bod 45 b)] - vidimace 
více jízdenek (ústřižků, složenek atd.) obsahující viditelný zajišťovací prvek, přičemž 
jízdenky – jízdní doklady lze také podřadit jako jeden z mnoha druhů cenin. 

 
Žádáme, aby s obsahem shora uvedeného byly seznámeny všechny úřady 

provádějící vidimaci a legalizaci v působnosti krajských úřadů, obecních úřadů obcí 
s rozšířenou působností, magistrátů měst Brna, Ostravy, Plzně a Magistrátu 
hl. m. Prahy. 

 
Dále žádáme, aby s obsahem shora uvedeného byli seznámeni všichni 

zaměstnanci České pošty, s. p. a Hospodářské komory České republiky, provádějící 
vidimaci a legalizaci podle zákona o ověřování. 

 
 

JUDr. Petr Voříšek, Ph.D. 
ředitel odboru 

 
v zastoupení 

Mgr. et Mgr. Tomáš Bezděk  
zástupce ředitele 

 
 
Rozdělovník: 

- všem krajským úřadům 
- všem odborům vnitřních věcí magistrátů měst Brna, Ostravy a Plzně 
- odboru živnostenskému a občanskosprávnímu Magistrátu hl. m. Prahy 
- Česká pošta, s. p., Politických vězňů 909/4, 225 99 Praha 1 
- Hospodářská komora České republiky, Na Florenci 2116/15, 110 00 Praha 1 

                                                 
1 Používání kolkových známek upravuje § 3 vyhlášky Ministerstva financí č. 383/2010 Sb., o kolkových 
známkách, z něhož lze dovodit, že k platbě poplatku nelze použít kopie kolkových známek, musí být 
užit jejich originál. 
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